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Dia: 04 de juliol de 2023 

Lloc: Guinardó 

 

Persones Assistents 

En Representació de la Direcció (d'ara endavant RD): 

 

Esther Chamorro 

Jose Calvo 

Antonio Pérez 

 

En Representació de les Persones Treballadores (d'ara endavant RT): 
 
Per CIM: Jordi Díez, Rubén Álvarez i Alberto Vázquez. 

Assessors/es: Aitor Domingo i Jordi Muñoz. 

Per UGT: David García i Gabriel Benito. 

Assessors/es: Amada Álvarez i Jordi Gómez. 

Per CGT: Jaime Gracia i MªCruz Álvarez.  

Assessors/es: Ángel Muñoz i Antoni Edo. 

Per CCOO: Marc Giménez i Mercedes Aguilera. 

Assessors/es: Joan Damas i Marc Rodríguez. 

Per CPTC: Placid Escobar i Dolores Llonch. 

Assessors/es: Jordi Rusiñol i Martin Villanueva. 

Per SO: Ángel J. González. 

Assessors/es: Rebeca García. 

Per SU: Rosa Fischer. 

Assessors/es: Dafne Cepeda i Mercedes Portolés. 

 

Secretari d’actes: Jose Miguel Isidoro. 

 

 

Com a qüestió prèvia CIM manifesta que a la reunió d'avui assisteix com a titular Rubén Álvarez. 

 

Com a qüestió prèvia UGT manifesta que a la reunió d'avui assisteix com a titular David García. 

 

Com a qüestió prèvia CGT manifesta que a la reunió d'avui assisteix com a titular Jaime Gracia. 

 

Com a qüestió prèvia CCOO manifesta que a la reunió d'avui assisteix com a titular Mercedes Aguilera. 

 

Com a qüestió prèvia CPTC manifesta que a la reunió d'avui assisteix com a titular Dolores Llonch. 

 

Com a qüestió prèvia SU manifesta que a la reunió d'avui assisteix com a titular Rosa Fischer. 

 

Es procedeix a la revisió i signatura de l'acta de la reunió anterior. 

 

L’RD inicia la reunió manifestant que a la reunió anterior va entregar una proposta de redactat de l’article 

dels increments salarials per a que la part social fes les seves aportacions, i afegeix que l’RD també en te 

per fer. 

 

CPTC demana un recés. 

 

CIM manifesta que han pogut revisar el document i que s’haurien de redactar alguns aspectes de manera 

diferent. Un és que les persones treballadores de T8 i T3 continuaran percebent el plus festiu especial en 

cas de que coincideixi amb alguna prima i hauria de quedar especificat al document. 
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L’RD manifesta que mirarà com redactar-ho, per a que les persones que en l’actualitat el perceben ho 

continuïn percebent. 

 

CPTC manifesta que, s’hauria d’indicar que el personal de T8 i T3 continuaran percebent el plus festiu especial 

segons la normativa vigent. 

 

L’RD manifesta que, les persones que iniciïn la jornada el dia especial i que a dia d’avui no cobren cap prima, 

no cobraran el festiu o festiu especial però cobraran la prima, fins a les 18:00h. 

 

CPTC manifesta que, en algun cas s’haurà generat el dret a l’abonament del plus festiu especial la nit de la 

vigília, per a les persones de T8 i T3. 

 

UGT manifesta que entén que el T8 cobrarà el dia especial per treballar la nit del 31/12 al 01/01 i que 

cobrarà la prima de festiu especial per treballar del 31/12 al 01/01. 

 

L’RD manifesta que, les persones de T1 i T2 passaran a percebre el plus de dia especial i deixaran de 

percebre el plus festiu o festiu especial per aquell dia. 

 

SU manifesta que el T1 i T2 haurien de continuar perceben el plus festiu especial. 

 

L’RD respon que el que s’ha proposat per l’RT és el que s’ha redactat, que si el T1 i T2 han de continuar 

perceben el plus festiu o festiu especial s’ha de modificar la proposta, i els càlculs, i que per tant, afectarà 

al lineal restant. Recorda que el que es va demanar era que les persones de T1 i T2 percebessin el plus dia 

especial i que no percebrien el festiu especial, de menor import. Les persones treballadores de T3 i T8 ja 

perceben els dos conceptes, perquè existeix una prima d’activitat per aquell dia i per això es manté 

l’abonament per aquestes persones. 

 

CIM manifesta que, salvant el text referent a les persones de T3 i T8, que la RD ja ha dit que  modificaria 

per més claredat, és correcte. Manifesta que la referència a l’increment addicional que figura a l’apartat de 

2023 i que s’indica “màxim”, s’hauria de treure aquesta paraula. S’hauria d’afegir l’horari d’abonament dels 

dies especials en la resta d’any. S’hauria d’afegir que l’increment de la nocturnitat fixa té repercussió en la 

nocturnitat variable. 

 

SO pregunta què se li abonarà a una persona de manteniment que entri a treballar a les 14:00h el 25/12. 

 

L’RD respon que se li abonarà el plus dia especial i no se li abonarà el plus festiu especial. 

 

SO pregunta que succeeix amb les coincidències. 

 

L’RD respon que en principi, res, però que ho mirarà amb detall per donar resposta. 

 

UGT manifesta que, a part del manifestat abans, a l’any 2024, hi ha un acord marc que fixa les pujades 

màximes. Al 2024 es fixa un supòsit d’increment addicional del 0’5% que s’hauria d’afegir al redactat. 

 

CGT manifesta que, tot i que ja s’ha dit alguna cosa, faltaria que els dies especials s’han d’anar acumulant. 

Sobre el restant del lineal, s’hauria de redactar que les parts es reunissin a l’any següent per a corroborar 

si hi ha hagut romanent. 

 

L’RD respon que aquest article no estableix un romanent, sinó que fa referència a l’import lineal que resta 

després dels càlculs realitzats per a pujar els plusos descrits. Recorda que com ja va dir, per poder parlar 



NEGOCIACIÓ XXVII CONVENI COL·LECTIU 

Ferrocarril Metropolità de Barcelona, S.A. 
ACTA núm. 49 

 

 

Página 3 de 6 

 

de tractar un possible romanent, s’hauria d’admetre que fos en ambdós sentits, no només en positiu, si no 

també en negatiu. 

 

CGT respon que ha realitzat consulta a la seva AJ i que no és possible que hi hagi romanent positiu. Perquè 

els càlculs han de realitzar-se amb la plantilla actual i per tant, significaria que els càlculs estarien mal 

realitzats. 

 

L’RD respon que l’error del posicionament de CGT és adjectivar com a correctes o incorrectes uns càlculs 

que son una simulació que es fa a un any vista. És impossible conèixer la massa salarial que s’haurà abonat 

al final de cada any a futur. El que s’està fent és pactar uns imports, que s’han calculat sobre unes 

simulacions, perquè òbviament, encara no s’han realitzat els abonaments salarials d’un any que no ha 

transcorregut encara. L’RT demana unes xifres que no es coneixen, i per això es fan simulacions. 

 

CGT manifesta que els càlculs s’han de fer amb la plantilla actual, sense absentisme i tenint en compte la 

quantitat de persones que haurien de percebre les primes. 

 

L’RD respon que l’increment que permet la llei és sobre la massa salarial de l’any anterior, no respecte la 

plantilla que hi ha en el moment de realitzar el càlculs. Els càlculs es realitzen sobre els imports abonats en 

l’any anterior. 

 

CPTC manifesta que ha de quedar clar que el festiu especial no desapareix. S’ha d’especificar que uns torns 

el percebran i altres no, i per tant quedarà clar que no afecten a les coincidències. Per part de CPTC no 

queda dubte de que així ha de ser. Manifesta que s’hauria d’incloure que serà la Comissió Negociadora de 

Conveni Col·lectiu qui pactarà els increments en cas de que no existeixi limitació legal, s’hauria d’especificar 

que els increments addicionals dels 0’5% de 2023 aniran destinats al salari base. 

 

L’RD respon que, en ocasions la llei indica com s’han d’abonar, com va passar al 2022, però que si no és 

així, es pot indicar, en tot cas, ho mira. 

 

SU manifesta que, en el redactat dels plusos hi ha categories que no percebran el plus festiu, tot i que 

treballen la vigília fins les 05:00h i entren el dia següent a les 17:00h. 

 

CCOO manifesta que, respecte al romanent positiu o negatiu, després de fer la consulta jurídica 

comparteixen la manifestació de CGT. Totes les parts son conscients de que les dades son simulacres. Hi ha 

masses casuístiques que podrien fer que el romanent fos positiu, però tot el que quedi fins arribar al 2’5% 

s’hauria de repartir entre la plantilla, de forma lineal o amb pagament únic. CCOO està en disposició de 

parlar del romanent negatiu i no del positiu. 

 

L’RD manifesta que no es pot defensar jurídicament que no quedi redactat en ambdós sentits, i si no és així 

l’RD no ho pot acceptar. 

 

CGT respon que la seva AJ si que ho veu i que aquesta els assessora per donar una seguretat, i que veu 

viable que si l’RD vol ho pot signar en un únic sentit. Altra cosa és que l’RD no vulgui. 

 

L’RD respon que, com ha recomanat CGT en altres actes, l’RD no signarà res que no sigui legal. Els informes 

que té l’RD al respecte és que no és legal que no cobreixi en ambdós sentits. 

 

CCOO manifesta que son conscients de la dificultat de deixar escrit aquest aspecte, però d’aquí a parlar de 

que sigui una il·legalitat és una altra cosa. Un romanent negatiu és demostrable, però un positiu no és 

controlable perquè la part social no és partícip. 
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L’RD manifesta que hi ha altres casos en que es pot incrementar la despesa i que hi ha variables sobre una 

simulació, per tant, si la RT vol tractar aquest tema, ha de parlar-se de regular a final d’any en positiu o en 

negatiu. Afegeix que entén que en relació a les aportacions de cada organització sindical, si la resta no ha 

manifestat res en contra, es que s’accepten. 

 

CCOO manifesta que, cada secció sindical o sindicat és lliure de realitzar les aportacions, però això no vol 

dir que estiguin d’acord. CCOO ja ha manifestat que faran una valoració segons el pack total dels increments 

salarials, juntament amb la prima de productivitat. 

 

L’RD respon que no està demanant que es signi el document avui, si no que demana si les parts estan 

conformes amb el text dels increments, amb la distribució i la proposta, si son correctes per a les parts que 

estan negociant. A banda de SO, que ja ha manifestat que no hi està d’acord, al no haver una presidència 

de la taula de conveni, l’RD està assumint aquesta tasca, i l’RD entén que totes les parts hi estan d’acord, 

si no es manifesta el contrari. 

 

SU manifesta que, estan d’acord amb les aportacions realitzades per la part social. 

 

L’RD manifesta que té dubtes, segons comentaris que li han arribat, respecte el dia especial de la mercè, si 

és refereixen a la cloenda o al dia festiu de la mercè.  

 

L’RD sol·licita un recés per donar un text amb les modificacions de totes les parts. 

 

Després del recés, l’RD fa entrega d’un nou document amb les aportacions de la part social i de l’RD per 

clarificar el redactat. 

 

SO manifesta que segueixen tenint el mateix dubte d’abans respecte a les coincidències. SO manifesta que 

una persona que tingui descans, és a dir que sigui coincident, seguiria cobrant el mateix que fins ara. 

 

L’RD respon que no canvia, però que no percebria la prima. El que no està modificat no canvia, però davant 

la insistència de SO, ho revisarà per si l’RD no ha tingut en compte quelcom. 

 

SU manifesta que segueix sense quedar clar que els dies especials son acumulatius. 

 

L’RD respon que queda clar que a cada any s’incorporen els dies nous. 

 

SU manifesta que, com hi ha hagut interpretacions diferents, s’hauria d’incloure un altre punt que deixi més 

clar que són acumulatius. 

 

L’RD respon que mirarà un altre redactat. 

 

CGT manifesta que amb el redactat actual queda prou clar, i manifesta que per a l’any 2024 hauria de 

quedar clar com s’aplica l’increment addicional si, es compleixen els condicionants. 

 

L’RD respon que ho inclourà. 

 

CIM manifesta que hauria de quedar clar que el “Plus Dia Especial” quedarà reflectit en taules. 

 

L’RD respon que modificarà el redactat per a que quedi clar que quedarà en taules. 

 

CIM manifesta que, sobre el dia festiu de la Mercè, i pel que s’ha pogut tractar en el recés, hauria de ser el 

dia 24/09 el que s’hauria d’abonar la prima. 
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L’RD respon que llavors ja està correcte. 

 

CIM manifesta que, s’ha de deixar clar que la resta de primes de la mercè es continuaran abonant. 

 

L’RD respon que modificarà el redactat. 

 

CGT manifesta que s’ha de deixar escrit el 24/09, és a dir amb la data. 

 

L’RD respon que ho canviarà. 

 

L’RD manifesta que si no hi ha cap aportació més, es modificarà el document segons les aportacions. Així 

mateix, l’RD recorda que a l’última reunió va sol·licitar noms per a la presidència de la taula de conveni, i 

que si no hi ha cap nom per part de la part social, farà les gestions per incorporar com a presidenta una de 

les dues persones que va indicar l’RD. L’RD sol·licita conèixer si serà acceptada aquesta persona per part de 

la part social. 

 

UGT manifesta que té 2 persones a proposar, Francisco Castillo, que ja va estar a la negociació del 2008, i 

l’altra persona és Mercedes Gonzalez Moles. 

 

CIM sol·licita un recés. 

 

Després del recés, CIM manifesta que, si bé la figura del president a l’inici de la negociació no era necessària, 

veient les reunions passades i la quantitat de reunions celebrades, no poden dir el mateix ara. Acceptarien 

la figura de la presidència per facilitar l’avenç en els punts de la negociació. No hauria de ser necessària 

aquesta figura, però davant les divergències del que es diu a les actes i després als escrits massius, es fa 

necessària aquesta figura. CIM pren nota dels noms proposats per UGT i donaran resposta properament. 

 

CGT manifesta que, en vista dels últims fets, creuen que no és necessari que ningú vingui a mediar i que no 

cal ningú per assessorar a la part social. No entraran a valorar els noms, perqué no té base. 

 

CCOO manifesta que, com ja han indicat anteriorment, a data d’avui la situació no és de bloqueig o de 

conflicte, però entenen que en algun moment, esperen que aviat, començarà la negociació real del conveni, 

l’única justificació que tindria una persona mediadora seria per incrementar el ritme de la negociació, en 

dies de reunions o en contingut. Proposarien 2 noms, si s’incrementessin els dies o el contingut a negociar. 

 

L’RD pregunta si pot donar els noms avui. 

 

CCOO respon que son Sandra Pérez Ruíz i Laura Montserrat Llao. 

 

SU manifesta que quan es va fer la proposta per part de l’RD, ja ho van valorar i seria interessant incorporar 

en aquests moments una figura que permeti donar agilitat a la negociació. Valoraran els noms presentats 

quan els tinguin tots. 

 

SO manifesta que en qualsevol conveni s’ha d’avançar i negociar i és el que s’ha fet fins ara, per tant no 

veuen necessària la figura de presidència de la taula, a més de que treu sobirania a la part social. No faran 

cap valoració dels noms. 

 

CPTC manifesta que porten temps indicant que amb la deriva de la distribució del 2’5% màxim permès per 

la LGPE, és necessària la figura d’una persona que moderi les reunions, perquè si s’han realitzat 48 reunions 

per tancar els increments salarials per llei no poden imaginar quantes reunions es trigaria en arribar a un 

consens sobre altres aspectes. Hi ha aquesta figura en diferents empreses i no resta sobirania a la part 
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social que pot seguir prenent les decisions que cregui oportunes. Se’n alegren de que hi hagi una majoria 

en aquest aspecte a la taula. 

 

L’RD manifesta que s’emporta també els noms per valorar-los i la setmana vinent es consensuarà la figura 

de la presidència. 

 

Totes les persones assistents consenten la publicació dels seus noms que apareixen en la present acta. 

 

Sense res més a tractar, es dona per finalitzada la reunió, sent les 14.00 hores del dia indicat i, segons el 

calendari acordat, es cita a les persones assistents a la següent reunió per al dimarts 11 de juliol de 2023, 

a les 9.30 hores a Guinardó. 

 

Representació de la Direcció Representació de les Persones Treballadores 

 CIM 

 

 

UGT 

 CGT 

 

CCOO 

  

 

CPTC 

 

 

 

 

SO 

 SU  

 


